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Brief Meldpunt PURslachtoffers met afschrift aan de 

Tweede Kamer 

Aanleiding 

Op 18 november 2024 heeft het Meldpunt PURslachtoffers u een brief gestuurd 

met het verzoek om heroverweging van subsidiebeleid en regelgeving gespoten 

PUR-schuim. De Vaste Kamercommissie voor VRO heeft op 27 november 

jongstleden verzocht om een afschrift van uw antwoordbrief.   

  

Advies 

U wordt geadviseerd akkoord te gaan met bijgaande antwoordbrief aan het 

Meldpunt PURslachtoffers en deze te ondertekenen.  

U wordt ook verzocht de brief aan de Voorzitter van de Tweede Kamer met 

afschrift van de antwoordbrief aan het Meldpunt PURslachtoffers te ondertekenen. 

  

Algemeen  

Het Meldpunt PURslachtoffers uit in de brief haar zorgen over de gevaren van 

gespoten purschuim. In de antwoordbrief is aangegeven dat er wordt gewerkt aan 

nieuwe regelgeving betreffende het aanbrengen van PUR-schuim in het Besluit 

bouwwerken leefomgeving (hierna: Bbl) die de gezondheid van bewoners 

beschermd. 

 

De Wijzigingsregelingen Subsidieregeling Verduurzaming en Onderhoud 

Huurwoningen (SVOH) en de Subsidieregeling Verduurzaming voor Verenigingen 

van Eigenaars (SVVE) zijn ter consulatie gelegd en ter voorhang naar de Kamer 

gegaan. De leden van de NSC-fractie hebben gevraagd of de aanvullende eisen 

voor het verwerken van PUR-schuim uiteindelijk ook in de SVOH-regeling zullen 

terugkomen en zo ja, op welke termijn. De schriftelijke beantwoording daarvan 

ligt bij u. 

 

Toelichting 

Gespoten purschuim wordt veel toegepast voor de na-isolatie van (vloeren van) 

bestaande woningen. Bewoners hebben na de isolatie gezondheidsklachten 

gemeld. Waarschijnlijk ligt het jaarlijks aantal huizen dat met gespoten purschuim 

is geïsoleerd tussen de 15.000 en 20.000. Het totaal aantal met gespoten 

purschuim geïsoleerde woningen wordt geschat tussen de 250.000 en 300.000. 

Eén op de 625 isolaties leidt tot meldingen over klachten. 

 

TNO heeft in haar onderzoek uit 2013 geconcludeerd dat gezondheidsklachten 
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door het gebruik van gespoten purschuim onwaarschijnlijk zijn, maar niet geheel 

uitgesloten konden worden. 

 

Vanwege de onrust die bleef bestaan is aan de Gezondheidsraad gevraagd om 

advies uit te brengen. De Gezondheidsraad heeft in haar advies van 1 december 

2020 aangegeven dat bij een correcte uitvoering van gespoten PUR-isolatie de 

kans op gezondheidsschade klein is. 

 

Het vermoeden is dat de gerapporteerde gezondheidsklachten vooral een gevolg 

zijn van purschuim dat niet correct is aangebracht. Het is dan ook van groot 

belang om een correcte uitvoering zo veel mogelijk te waarborgen. In de 

kabinetsreactie van 30 juni 2021 over het advies van de Gezondheidsraad is deze 

conclusie onderschreven. 

 

Daarna is naar aanleiding van het advies van de Gezondheidsraad door Royal 
Haskoning een rapport geschreven. Royal Haskoning DHV doet in haar rapport 
Evaluatie werkpraktijk gespoten PUR-isolatie van 1 augustus 2022 een groot 
aantal aanbevelingen ter verbetering van de huidige werkpraktijk rond gespoten 
purschuim. Beperk de risico-verhogende factoren is er daar één van. 

 

In de Kamerbrief van 2 december 2022 waarbij het rapport is aangeboden is het 
voornemen uitgesproken de regelgeving uit te breiden met randvoorwaarden die 
cruciaal zijn voor de uitvoering.  
 
Gelet op het voornemen is aan VPRC en Nieman Raadgevend Ingenieurs gevraagd 
om onderzoek te doen naar aanpassing van de bouwregelgeving om de kans op 

gezondheidseffecten bij bewoners door de na-isolatie te verminderen. Zij bevelen 
aan om aanvullende eisen te stellen aan met name het proces van het aanbrengen 
van gespoten PUR-schuim en aan de ruimte waar het PUR-schuim wordt 
aangebracht. Daarnaast bevelen zij aan om toezicht en handhaving mogelijk te 
maken. Met een informatieplicht worden gemeenten vooraf geïnformeerd waar en 
hoe werkzaamheden worden uitgevoerd door het bedrijf. Gemeenten kunnen 

vervolgens hun toezicht en eventuele handhaving daarop afstemmen. 

Aansluitend wordt er momenteel gewerkt aan aanvullende eisen voor het 

aanbrengen van PUR-schuim in het Besluit bouwwerken leefomgeving (Bbl) ter  

bescherming van de gezondheid van  bewoners. Deze wijziging gaat medio 

december ter consulatie en begin 2025 ter voorhang naar de Tweede Kamer. De 

regelgeving in het Bbl is direct werkend en geldt voor een ieder. Het is hierdoor 

niet nodig om in de subsidieregeling voor energiebesparende maatregelen alsnog 

aanvullende eisen te stellen aan het aanbrengen van PUR-schuim.  

 

Door de aanvullende regelgeving en de naleving daarvan wordt de kans op 

gezondheidseffecten bij bewoners naar verwachting sterk verminderd.  

 

Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

Motivering  

In de openbaar gemaakte versie van deze nota zijn alle persoonsgegevens van 

ambtenaren geanonimiseerd. 

 

 




